
Protokół Nr V/11
z V Sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 25 stycznia 2011 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile
(czas trwania od godz. 12.00 – 16.07)

Obrady  V  Sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela
stwierdzając, że w sesji  uczestniczy 22 radnych (nieobecna radna Maria Miler) -  lista obecności
stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – listy obecności stanowią załączniki do
protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela  poinformował o 2 pismach Prezydenta Miasta Piły
wnioskujących o wycofanie 2 projektów uchwał w sprawie:

– określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania dorocznych nagród osobom fizycznym
i  prawnym  oraz  innym  podmiotom za  osiągnięcia  w  dziedzinie  twórczości  artystycznej,
upowszechniania i ochrony kultury,

– określenia  szczegółowych  zasad  i  trybu  przyznawania  dorocznych  nagród  dla  osób
fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe

oraz o wprowadzenie następujących projektów uchwał w sprawach:

– zmiany uchwały  Nr  XLI/501/05 Rady Miasta  Piły  z  dnia  29  listopada 2005 r.  w sprawie
określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych,

– zmiany uchwały Nr XV/158/07 Rady Miasta Piły z dnia 30 października 2007 r. w sprawie
podatku od nieruchomości,

– upoważnienia Prezydenta Miasta Piły,

– uchwalenia „Programu rozwoju i  modernizacji  urządzeń kanalizacyjnych Spółki  Wodno –
Ściekowej GWDA Sp. z o. o. w Pile na lata 2011 do 2013 – II wariant.

Porządek obrad, z wcześniej zaproponowanymi zmianami,został przyjęty jednogłośnie.

Porządek przedstawia się następująco:
1. Sprawy regulaminowe.
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły  o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.
3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Piły  

w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
4. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata

2011 – 2021.
5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Piły na 2011 rok.
6. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń

kanalizacyjnych Spółki Wodno – Ściekowej „GWDA” Sp. z o. o. w Pile na lata 2011 do 2013” 
7. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Piły.
8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za ścieki sanitarne na okres od 1 marca

2011 r. do 29 lutego 2012 r. 
9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń

wodociągowych i kanalizacyjnych.
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10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za wodę i ścieki sanitarne na okres od
1 marca 2011 r. do 29 lutego 2012 r.

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Związku  Gmin  Krajny  do  złożenia  wniosku
o uzyskanie dofinansowania środkami Unii Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego
Infrastruktura  i  Środowisko  dla  przedsięwzięcia  „Budowa  Obiektu  Zagospodarowania
Odpadów  w  Złotowie  (Stawnicy)  oraz  rozbudowa  i  przebudowa  dostosowawcza
składowiska odpadów komunalnych Gminy Piła w miejscowości Kłoda w obszarze działania
Zakładu  Unieszkodliwiania  Odpadów  Piła  –  ZUO  Piła”  realizowanego  przez  członków
Porozumienia Międzygminnego oraz przyjęcia tego przedsięwzięcia do realizacji.

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta
Piły w rejonie ulic Sobieskiego i Lutyckiej.

13. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta
Piły w rejonie ulic Wałeckiej i Okrężnej.

14. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła na
rzecz jej użytkownika wieczystego.

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/158/07 Rady Miasta Piły z dnia 30 października
2007 roku w sprawie podatku od nieruchomości.

16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLI/501/05 z dnia 29 listopada 2005 roku Rady
Miasta Piły w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.

17. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok .
18. Informacja o planach pracy stałych Komisji Rady Miasta Piły na 2011 rok.
19. Informacja dotycząca podmiotów, które zadeklarowały możliwość zatrudnienia w ramach

prac społecznie użytecznych osób skazanych.
20. Interpelacje i zapytania.
21. Sprawy różne.
22. Zamknięcie obrad.

Informację  w  sprawie  protokołu  z  IV  sesji  Rady  Miasta  Piły  złożył  Sekretarz  obrad  Tomasz
Pochylski – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z IV sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/
W  sprawie  „Informacji  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  działaniach  podejmowanych  w
okresie międzysesyjnym” głos zabrali radni Paweł Dahlke, który pytał o umowę z Telewizjami na
transmisję obrad sesji i Wiesława Sztaba , która poprosiła o dodatkowe informacje dotyczące pkt. 1
c informacji – odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela – informacja
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/
Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie
międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły zostało przyjęte do akceptującej
wiadomości – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/
W sprawie projekt uchwały dotyczącego uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta
Piły na lata 2011 – 2021 głos zabrali:
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  poinformował  o  dostarczeniu  radnym
autopoprawki do ww. projektu uchwały oraz uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie
wyrażenia opinii  o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Piły –
pisma stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski stwierdził, że Komisja , w
toku  dyskusji,  zwróciła  uwagę  na  to,  iż  w  latach  następnych  występuje  bardzo  poważne
ograniczenie  możliwości  inwestycyjnych  miasta,  a  podejmowanie  zmian  tej  prognozy,  na  kurs
bardziej proinwestycyjny, wymagać będzie wyzwolenia dodatkowych środków finansowych, bądź
też  restrukturyzacji  wydatków,  sprzedaży  mienia,  czy  też  zaciągania  kolejnych  kredytów
finansowych,  Przewodniczący  Komisji  poinformował,  że  z  tym zastrzeżeniem Komisja  powyższy
projekt uchwały przyjęła jednogłośnie, ponadto Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja
ustosunkowała się również do dostarczonych poprawek, szczególnie tych, które wynikały z opinii
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował,  iż  projekt
uchwały, wraz z załącznikiem i autopoprawką został przyjęty przez Komisję jednogłośnie.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  stwierdził,  że  Komisja
Gospodarki Miejskiej, podobnie jak Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta, wyraziła niepokój w kwestii
perspektywy wydatków inwestycyjnych w kolejnych latach, Komisja zwracała uwagę na dość duże
zadłużenie  gminy,  co  skutkuje  koniecznością  spłat  rat  kredytów,  członkowie  Komisji  głosowali
następująco – 2 radnych było „za”, 1 radny był „przeciw” , 2 radnych „wstrzymało się od głosu”.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  uznał,  że  istnieje  szansa  na  to,  że  te
negatywne  zapisy,  świadczące  o  braku  możliwości  inwestycyjnych,  przy  odpowiedniej  polityce,
ulegną zmianie i ta prognoza będzie lepsza.

Przewodniczący Rady Miasta Piły  Rafał  Zdzierela  stwierdził,  że przygotowana perspektywa nie
napawa optymizmem, Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że uda się doprowadzić do tego, aby
te liczne zera, które się znajdują w pozycjach inwestycyjnych na kolejne lata , zostały wypełnione
porządnymi porcjami środków.

Za podjęciem uchwały, wraz z autopoprawką, głosowało 20 radnych, 2 radnych wstrzymało się
od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Piły na 2011 rok, wraz z autopoprawką i
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski m. in. stwierdził:
Komisja, podczas kolejnych posiedzeń, szczegółowo omawiała założenia do tegorocznego budżetu,
zarówno  po  stronie  dochodów,  jak  i  wydatków  i  uzyskała  bardzo  dużo  wyjaśnień,  w  dyskusji
zgłoszono szereg uwag i zastrzeżeń, w szczególności po stronie dochodów, dotyczyły one realności
sprzedaży  tzw.  Bydgoskiego  Przedmieścia,  stwierdzamy,  że  wpływy  rzędu  19mln  zł  są  nazbyt

3



optymistyczne,  wobec  wcześniejszych,  nieudanych  prób  sprzedaży  tego  terenu,  podobnie  po
stronie  wydatków  bardzo  niepokoją  niedostateczne  dotacje  m.  in.  na  MZGM  na  dodatki
mieszkaniowe, w ogóle na gospodarkę mieszkaniową, niedostatki środków należy również dostrzec
w  zakresie  kosztów  utrzymania  Aquaparku  w  świetle  aktualnych  niedoborów  finansowych  tej
instytucji,  daje się również zauważyć znaczne ograniczenie środków na na remonty w oświacie,
utrzymanie infrastruktury miejskiej  m.  in,  utrzymanie  dróg,  ulic,  dlatego należy się  spodziewać
inicjatyw Prezydenta w zakresie przegrupowania środków remontowych,  infrastrukturalnych jak
również  inwestycyjnych,  niezbędnych  dla  podjęcia  koniecznych  remontów,  chociażby  hali
sportowej przy al. Powst. Wlkp., ale to będzie w kolejnych miesiącach, w toku analizy realizacji tego
budżetu, mimo wielu zastrzeżeń, które będą miały swoje konsekwencje w trakcie kolejnych zmian
budżetowych w trakcie roku, Komisja jednogłośnie zaopiniowała tenże projekt na 2011 rok.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował przyjęciu przez
Komisję projekt budżetu, z załącznikami i autopoprawką, jednogłośnie.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński m. in. stwierdził:
Komisja,  nad  projektem  budżetu,  obradowała  dwukrotnie,  podczas  dyskusji  uzyskaliśmy
odpowiedzi  na  szereg  zapytań,  wyraziliśmy  zaniepokojenie  jeśli  chodzi  o  kierunek  wydatków
inwestycyjnych, znalazło to wyraz w wynikach głosowania, Komisja zaopiniowała projekt budżetu
pozytywnie, przy 3 głosach „za” i 3 „wstrzymujących się”.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m .in. stwierdził:
przed nami wiele zadań, które być może do tej pory nie były nam nawet znane , bo pojawiają się
bardzo często w ostatnich dniach, dotyczy to kosztów, które będziemy musieli, oprócz tego, co jest
zapisane w budżecie, ponieść jeszcze w tym roku, a nie było to zaplanowane, w związku z tym była
taka decyzja, by w budżecie, przygotowanym w ubiegłym roku, nie wprowadzać większych zmian,
skoro  i  tak  będziemy  musieli  pamiętać  o  tym,  że  zaczynając  od  bardzo  wysoko  przewidzianej
sprzedaży nieruchomości gminnych, które są zaplanowane prawie na 35 mln zł, z których Koszyce,
końcówka przy ul. Kazimierza Wielkiego, wymaga porozumienia z wojewodą, dotyczącego wymiany
gruntów, dzisiaj ul. Kazimierza Wielkiego, w dużej części, przebiega po cudzych gruntach, wymiana
pism w tej sprawie trwa chyba od 2006 roku, przedstawiliśmy nasze stanowisko i oczekujemy na
odpowiedź; podobnie wygląda sytuacja jeśli chodzi o Bydgoskie Przedmieście, mamy tam sytuację
podobną jak z ul. Wawelską, gdzie należy przygotować grunt, by go sprzedać, infrastruktura, która
jest w pewnej odległości, dzisiaj wiemy, jest zrobione dokładne wyliczenie, że będzie to kosztowało
ok. 13 mln zł, wobec tego cena, która była zaproponowana, około 10 mln zł przy sprzedaży, może
być dla potencjalnego inwestora, jeśli doda 13 mln, zupełnie nieatrakcyjna; w międzyczasie pojawił
się problem hali sportowej przy al. Powstańców Wlkp., szacunkowy koszt tego remontu to ok. 1
mln zł; wiemy, że około 1,5 mln zł będziemy musieli znaleźć na na Spółkę Aquapark; około 1 mln zł
brakuje  MZGM na bieżące remonty,  jedna z  największych kwot,  która  pojawiła się  wczoraj,  to
prawie 4 mln zł dla MZGM, który zalega z wpłatą na fundusze remontowe we Wspólnotach od
wielu lat, jest to sytuacja, którą trzeba będzie natychmiast rozwiązać; co do przyszłości – jest taki
zapis w prognozie wydatków majątkowych po 2012 roku nie ujęto w większości w planowanych
przedsięwzięciach,  ale  również  nie  zabezpieczono  wolnych  środków,  a  więc  przed  nami  wiele
pracy , abyśmy te następne lata wykorzystali jako czas dobry do inwestowania.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, dlaczego tnie się środki z pomocy dydaktycznych, z remontów w
oświacie, przeznaczając te środki na zagrożenie kryzysowe, radna stwierdziła, że wówczas na 17
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placówek przedszkolnych wychodzi po 500 zł na pomoce, na rok; radna poruszyła sprawę remontu
Szkoły Nr 7, w której to zostały zrobione elewacje, okna, ale pozostawiono do zrobienia piwnice,
które również winny być kompleksowo przy tym remoncie wykonane.

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:
w  związku  z  zaleceniami  RIO,  dotyczącymi  pewnych  nieprawidłowości  w  przygotowanych
dokumentach należało dzisiaj, natychmiast przesunąć środki, podjęto takie decyzje, by dotknęło to
rezerwy, , w miesiącu marcu, kwietniu te rezerwy wrócą na swoje miejsce.

Za podjęciem uchwały, wraz z autopoprawką,głosowało 18 radnych, 2 radnych wstrzymało się od
głosu.

Radny Zbigniew Pyziak zwrócił uwagę, na to, że nazwisko radnego wykazano jako niegłosującego, a
radny głosował na „tak”, radny poprosił o powtórzenie głosowania.

Za  podjęciem  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Piły  na  2011  rok,  wraz  z
autopoprawką, gł
osowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

Z uwagi na ponownie zły wydruk z głosowania Rada po raz kolejny przystąpiła do głosowania nad
ww. projektem uchwały.

Za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką głosowało 20 radnych, 2 radnych wstrzymało się od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/
W  sprawie  projektu  uchwały  dotyczącego  uchwalenia  „Programu  rozwoju  i  modernizacji
urządzeń kanalizacyjnych Spółki Wodno – Ściekowej GWDA Sp. z o. o. w Pile na lata 2011 do
2013 głos zabrali:

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,wyjaśniając dlaczego Spółka przedłożyła 2 projekty uchwał i
dlaczego został  wprowadzony projekt  uchwały  w sprawie  upoważnienia  Prezydenta Miasta  Piły
poinformował, że w ubiegłym tygodniu Prezes Spółki GWDA zwrócił się z propozycją uczestniczenia
w projekcie w ramach programu pt.  spalarnia odpadów w Kamionce w ramach Recycling  Park
Chodzież, w dalszej wypowiedzi Pan Prezydent stwierdził, że jednym z elementów tego działania
jest złożenie przez Spółkę wniosku do programu operacyjnego infrastruktura i środowisko,działanie
2.1 gospodarka odpadami, a termin upływa 14 lutego, dlatego podjął decyzję, by w bardzo krótkim
czasie  zacząć  rozmawiać  o  tym  niezwykle  dużym  projekcie,  który  być  może  na  wiele  lat
uregulowałby  problemy  związane  z  gospodarką  odpadami  na  terenie  gminy  jednocześnie
zapewniając  wpływ  na  ceny  na  najbliższe  lata,  Pan  Prezydent  przypomniał,  że  odbyły  się
wielogodzinne konsultacje z radnymi, po czym powstał projekt uchwały, który jest umieszczony w
pkt. 7, w którym to w szczególności chodziło Panu Prezydentowi, by w § 2, myślniku 4, znalazł się
zapis,  żeby  proces  inwestycyjny  i  eksploatacyjny  w  okresie  trwałości  inwestycji  był  tak
zorganizowany,  aby  wszelkie  ryzyka  związane  z  przedsięwzięciem  (ewentualne  zobowiązania  ,
roszczenia) były przeniesione umownie lub wekslowo na Spółkę Kaldera, która ma być partnerem
Spółki GWDA w tym projekcie, Pan Prezydent nadmienił, że to upoważnienie traktuje jako promesę
do  działań  Pana  Prezesa  i  jeżeli  w  toku  prac  okaże  się,  że  w  jakikolwiek  sposób  zagraża  to
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bezpieczeństwu finansowemu gminy, albo Spółki GWDA, to gmina od tego odstąpi.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  przypomniał, że w trakcie
dyskusji podczas wspólnego posiedzenia trzech komisji, któremu przewodniczył, zwracano uwagę,
na ryzyko związane z tą inwestycja , ale dostrzeżono również sporo atutów tego przedsięwzięcia,
Przewodniczący Komisji  podkreślił,  że ten obiekt, który budzi duże emocje lokalizacyjne,  będzie
poza Piłą, ponadto zwracał uwagę na to, że nie trzeba angażować w to przedsięwzięcie środków
miejskich,  a  ewentualne  środki  unijne,  które  staną  się  automatycznie  udziałami  miasta  w  tej
przyszłej inwestycji, Przewodniczący Szutkowski poinformował, że zwracano uwagę na to, żeby we
właściwy sposób zawrzeć umowę, by jakieś niepowodzenie nie uderzyło finansowo w Spółkę, w
Gminę Piła, wiarygodność Spółki, z którą się gmina wiąże, powiązania lokalizacyjne, bo będzie to
związane  z  dzierżawą  gruntów,  Przewodniczący  Komisji  poinformował,  że  nie  było  to
przedsięwzięcie  głosowane,  ale  przebieg  dyskusji  i  uzyskane  odpowiedzi  na  zadawane  pytania
umożliwią  podjęcie  właściwej  decyzji,  natomiast  projekt  uchwały  w I  wersji  był  przyjęty  przez
Komisję jednogłośnie.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował,  że  projekt
uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  poinformował że pierwotny
projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie, przy 1 głosie wstrzymującym się.

Radny Paweł  Dahlke,  nawiązując  do  wprowadzonego  zapisu  w  II  wersji  omawianego  projektu
uchwały oraz projektu uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Piły przyznał, że była to
trudna decyzja, głównie dlatego, że wystąpiła tutaj niesamowita presja czasu, a także , iż oprócz
szansy, ta inwestycja niesie również dziś nieznane zagrożenia, w imieniu radnych Razem dla Piły
stwierdził , iż należy umożliwić prezydentowi ubieganie się o te środki i radni Klubu Razem dla Piły
poprą te uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak przychylił się do wypowiedzi przedmówcy w
kwestii  presji  czasu,  która  była  ogromna,  podziękował  za  to,  że  ta  decyzja  nie  została  podjęta
arbitralnie i radni mieli okazję zapoznać się szczegółowo z materiałami, radny potwierdził również
zagrożenie tego, że inwestycja dotycząca budowy instalacji termicznego przekształcania odpadów
komunalnych, to prawie budżet gminy, radny zapytał, czy podjęcie przez Radę projektu uchwały w
sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta pozwoli w dowolnym punkcie tej decyzji, z tej decyzji się
wycofać w momencie stwierdzenia, że istnieje realne zagrożenie dotyczące niepowodzenia całego
przedsięwzięcia.

Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski  potwierdził,  że  tak  właśnie  rozumie  intencje  zaproponowanej
uchwały, ma ona być promesą dla Spółki do złożenia odpowiednich dokumentów, w międzyczasie
zostaną prowadzone analizy prawne i finansowe tego przedsięwzięcia , Pan Prezydent powiedział
że  te  4  miesiące,  które  dzielą  od  rozstrzygnięcia  postępowania  ofertowego,  dadzą  czas  na
wyrobienie własnego zdanie i to zdanie zostanie radnym przedstawione.

Radny Zbigniew Kosmatka uważa, że warto podjąć te działania i iść w tym właśnie kierunku.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  zapytał,  czy  na  sali  jest  przedstawiciel
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Altvater – Prezes Giergielewicz poinformował, że na sali nie ma przedstawiciela firmy Altvater, ale
jest  po  rozmowie  z  Prezesem  Gawłowskim,  który  wyraził  chęć  przygotowania  wspólnego
dokumentu, który radnym zostanie przedłożony.

Radny Marian Barełkowski,  w imieniu radnych SLD, poparł stanowisko wyrażone przez radnego
Zbigniewa Kosmatkę, radny poprosił, by Prezes Cholewicki wypowiedział się w tej sprawie.

Prezes Cholewicki podziękował za dyskusję i czas, poświęcony temu tematowi, wyraził nadzieję, że
radni podzielą zdanie tu zaprezentowane i dadzą szansę spróbowania i sprawdzenia, czy uda się to
przedsięwzięcie złożyć od strony finansowej, zagwarantował, że działania będą podejmowane w
taki sposób, żeby miasto nie poniosło ryzyka finansowego.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została
podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/
W  sprawie  projektu  uchwały  dotyczącej  upoważnienia  Prezydenta  Miasta  Piły  głos  zabrał
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak  poruszając sprawę własności gruntów we
wsi  Kamionka,  radny  zapytał,  czy  jest  to  temat  już  zamknięty  –  odpowiedzi  udzielił  Prezes
Cholewicki informując,że temat jest już zamknięty, a osoba, która szkalowała wójta, ma wytoczoną
sprawę karną.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły ogłosił 15 minut przerwy.

Ad-8/
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za ścieki sanitarne na okres od 01 marca
2011 r. do 29 lutego 2012 r. przedstawił Prezes Spółki Bogdan Giergielewicz.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu ww. projektu uchwały przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/
Projekt  uchwały w sprawie  uchwalenia  wieloletniego planu rozwoju i  modernizacji  urządzeń
wodociągowych i kanalizacyjnych przedstawił Prezes MWiK Mariusz Bednarczyk.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za wodę i ścieki sanitarne okres od 01 marca
2011 r. do 29 lutego 2012 r. przedstawił Prezes MWiK.
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Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  przyjęciu  przez  Komisje  Rady  powyższego  projektu
uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Związku Gmin Krajny do złożenia wniosku o uzyskanie
dofinansowania środkami Unii Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i
Środowisko  dla  przedsięwzięcia  „Budowa  Obiektu  Zagospodarowania  Odpadów  w  Złotowie
(Stawnicy) oraz rozbudowa i przebudowa dostosowawcza składowania odpadów komunalnych
Gminy Piła w miejscowości Kłoda w obszarze działania Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła
– ZUO Piła” realizowanego przez członków Porozumienia Międzygminnego oraz przyjęcia tego
przedsięwzięcia do realizacji wraz z autopoprawką polegającą na zmianie nazwy „dla projektu
„Przedsięwzięcia w gospodarce odpadami komunalnymi w obszarze Zakładu Unieszkodliwiania
Odpadów Piła” przedstawiła Pani Teresa Jakubowska z Biura Funduszy Europejskich. 

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/
Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ulic Sobieskiego i Lutyckiej omówiła Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona
Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Pani Joanna Serówka –  właścicielka omawianej nieruchomości zapytała, dlaczego sąsiedzi mogą
zrobić nadbudówkę, a właścicielka tej nie ruchomości nie może otrzymać zgody na postawienie
ścian kolankowych.

Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka,  pokazując omawiany budynek na
zdjęciach  poinformowała,  że  dla  ustaleń  planu  zagospodarowania  zachowano  obowiązujące
nachylenie dachu istniejącego, ten budynek jest szerszy niż budynek mieszkalny jednorodzinny o
kolorystyce  białej,  czyli  może  ten  dach  być  wyższy  niż  istniejący,  jednak  o  nachyleniu,  które
wskazane  jest,  z  zachowaniem  formy  architektonicznej  zabudowy  starej,  poniemieckiej,  Pani
Wojtecka stwierdziła, że kontynuowanie formy architektonicznej, która jest zastosowana u sąsiada
budzi zastrzeżenia i nie należy jej powielać, ponadto Naczelnik Wojtecka stwierdziła, że właścicielka
tego terenu nie złożyła formalnie uwagi w trybie planu zagospodarowania i dlatego ta uwaga nie
jest rozpatrywana na sesji, jeśli Rada zdecyduje, że ten temat ma być jeszcze raz przeanalizowany,
to nie należy go uchwalać.

Radna Wiesława Sztaba poparła wniosek mieszkanki miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak  zapytał jaka jest w tej chwili dopuszczalna
wysokość ścianki kolankowej przy obecnym planie zagospodarowania przestrzennego.
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Naczelnik  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej  poinformowała,  że  plan  zagospodarowania
dopuszcza  nadbudowę,  czyli  forma  architektoniczna  nie  będzie  parterowa,  będzie  to  parter  z
poddaszem użytkowym, druga kondygnacja, a ten plan zagospodarowania po to jest wykonany,
żeby umożliwić  tym państwu nadbudowę istniejących obiektów, jedynym zawartym ustaleniem
planu, który Pani kwestionuje, jest podniesienie dachu wyżej niż ma sąsiad, a więc państwo mają
możliwość nadbudowy budynku mieszkalnego i usługowego, który stoi na narożniku tej zabudowy,
ustalenia planu jedynie nie pozwalają na podniesienie ścianki kolankowej.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski  opowiedział  się  zastosowaniem  tam
ścianki kolankowej, która radykalnie poprawi warunki zamieszkania.

Naczelnik  Iwona  Wojtecka  poinformowała,  że  nie  ma  zakazu  tzw.  wystawek,  czy  innych
elementów, które doświetlają poddasze, wystarczy dobry projekt architektoniczny, by to poddasze
wykorzystać bardzo ekonomicznie, nadbudowa tych obu budynków jest dopuszczona, chodzi o to,
iż  nie  ma zapisu dotyczącego tzw.  ścianki,  dach ,  który  zostanie zbudowany,  będzie  wyższy od
budynku usługowego, Pani Wojtecka dodała, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego
jest  uchwalany  przez  Radę,  ale  przygotowanie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego należy do osoby uprawnionej, czyli do urbanisty i o formie architektonicznej, która
jest zaproponowana, decyduje osoba, która takie uprawnienia posiada.

Przewodniczący  Rady Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela opowiedział  się  za  przedłożonym  projektem
uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  zapytał,  jak  długo  trwałoby  wznowienie
procedury planistycznej, z możliwością wniesienia przez Panią Serówkę uwag do planu.

Naczelnik MPU Iwona Wojtecka poinformowała, że ok. 2 miesięcy.

Radna Wiesława Sztaba zgłosiła wniosek o wycofanie projektu uchwały.

Za wnioskiem Radnej Wiesławy Sztaby opowiedziało się 6 radnych, 13 radnych było przeciwnych,
1 radny wstrzymał się od głosu, wniosek nie został przez Radę przyjęty.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dotyczącego  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Sobieskiego i Lutyckiej z ustaleniami
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły głosowało 15
radnych, 2 radnych było przeciwnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 radnych, , 4 radnych wstrzymało się od głosu

Radna Wiesława Sztaba poinformowała, że głosowała przeciwko, a nie jest to uwidocznione w
głosowaniu, głosowanie powtórzono.

Za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 3 radnych wstrzymało
się  od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  –  uchwała  stanowi  załącznik  do
protokołu.
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Ad-13/
Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ulic Wałeckiej i Okrężnej przedstawiła Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  w  sprawie  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wałeckiej i Okrężnej z ustaleniami
studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  Rada
opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka omówiła projekt uchwały w
sprawie  sprzedaży  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  na  rzecz  jej  użytkownika
wieczystego.

Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  wyrażeniu  przez  Komisje  Rady pozytywnej  opinii  o
powyższym projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad15/
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/158/07 Rady Miasta Piły z dnia 30 października
2007 r. w sprawie podatku od nieruchomości omówiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska. Pani
Skarbnik  udzieliła odpowiedzi na pytania Przewodniczących Komisji Włodzimierza Bystrzyckiego i
Tomasza Rzemykowskiego.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została
podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLI/501/05 z dnia 29 listopada 2005 r. Rady Miasta Piły
w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  i  deklaracji  podatkowych,  wraz  z
autopoprawką w podstawie prawnej, przedstawiła Skarbnik Gminy.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/
Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2011  rok
przedstawił Przewodniczący Komisji Tomasz Rzemykowski.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  19  radnych,  2  radnych  wstrzymało  się  do  głosu,  uchwała
została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

10



Ad-18/
Informacja o planach pracy stałych Komisji Rady Miasta Piły na 2011 rok przyjęta została bez
uwag – plany pracy Komisji stanowią załączniki do protokołu.

Ad-19/
Informacja dotycząca podmiotów, które zadeklarowały możliwość zatrudnienia w ramach prac
społecznie użytecznych osób skazanych została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik
do protokołu.

Ad-20/
W punkcie „interpelacje i zapytania” głos zabrali:

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski
- poruszył sprawę ul. Wiosny Ludów wnosząc o przywrócenie nawierzchni tej ulicy, przez MWiK, do
stanu pierwotnego,
- wnioskował o uwzględnienie w budżecie roku 2011 i  dalszych latach modernizacji  ul.  Cichej z
uwzględnieniem  przystanku  autobusowego  oraz  pętli  autobusowej  na  łuku  ul.  Cichej  i
Dembowskiego oraz budowę ul. Cynowej wraz z chodnikiem łączącym ulice Miedzianą i Cichą. -
Prezydent Piotr Głowski poinformował, iż nie ma takiej wiedzy, by Rada Powiatru zdecydowała
inaczej, ma zapisane kwoty w budżecie i inwestycja jest do realizacji w 2011 roku.

Radny Leszek Łado poruszył sprawę zanieczyszczania miasta przez psy – Prezydent Piotr Głowski
poinformował, że wczoraj przeprowadził rozmowę z Zakładem Aktywizacji Zawodowej i dziś jeździ
odkurzacz, jeden lub dwa, będą także wystawione specjalne pojemniki.

Radna Wiesława Sztaba
-wnioskowała  o  wyznaczenie  miejsc  tzw.  łączek  spacerowych  dla  zwierząt  oraz  ustawienie
specjalnych pojemników,
-  zapytała  na  ile  się  opłaca  oświacie  dzierżawienie  pomieszczeń  w  szkołach  –  Prezydent  Piotr
Głowski poinformował, że skoro szkoła wypracowuje dodatkowe pieniądze, to powinny one do niej
wrócić.

Radny  Krzysztof  Muchewicz  zapytał  czym  się  kierowano  w  sprawie  rozbicia  środków  na
dofinansowanie

 sportu dzieci i młodzieży na dwie transze, poprosił o rozważenie możliwości przekazywania tych
środków w jednej transzy Zastępca Prezydenta Beata Dudzińska poinformowała, że pół roku daje
pewną  elastyczność  i  obserwacje  komu  potrzebne  są  pieniądze  i  na  co  są  przeznaczane,  w
indywidualnych przypadkach ciężar finansowy może dotyczyć pierwszej połowy roku, są to kwestie,
które wówczas można podejmować indywidualnie.

Ad-21/
W punkcie „sprawy różne” głos zabrali:

Radny Zbigniew Pyziak wnioskował, by sesje Rady Miasta Piły odbywały się w sali sesyjnej Urzędu
Miasta Piły, Radny poprosił o przegłosowanie tego wniosku.
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Radca prawny Urzędu Miasta Łukasz Czarny  poinformował,  że zgodnie z Rozdziałem V Statutu
Gminy Piła przewodniczący rady przygotowuje sesje, ustala czas i miejsce obrad.
Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela poinformował,że  na  następną  sesję  przygotuje
głosowanie w tej sprawie.

Przewodniczący  Rady  Osiedla  Staszyce  Marian  Małecki  poparł  wniosek  radnego  Zbigniewa
Pyziaka.

Powyższy wniosek radnego Zbigniewa Pyziaka poparli radni Wiesława Sztaba, Tomasz Rzemykowski
i Teresa Kasior.

Radny Jacek Bogusławski postulował, by nagrania z sesji były umieszczane na stronie internetowej,
tak jak robi to Starostwo Powiatowe.

Prezydent  Miasta Piotr  Głowski  stwierdził,  że jeżeli  to technicznie  będzie  możliwe,  będzie  tak
zrobione.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  poinformował, o złożeniu do Rady Miasta Piły
wniosku o nadanie godności Honorowego Obywatela Miasta Piły ,  a stosowny projekt uchwały
będzie prezentowany na sesji w miesiącu lutym.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Włodzimierz  Bystrzycki  zaproponował  zorganizowanie
szkolenia dla radnych w zakresu planów zagospodarowania przestrzennego.

Ad-22/
W związku z wyczerpaniem porządku  Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  zamknął
obrady V sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela
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